

Møde den: 20.01.2014
1448-124 vejledningsrummet, Fredrikshus
VEST bånd

Referat

Deltagere: Jesper Sølund (AR), Lisette Prins (HE – ordf.), Lone Wraa (BSS), Eva Kvistgaard (ST), Anne Teglborg (FS) og Esben Højbjerg (Koord.)

Punkt 1	Information: Koordinatorrollen og forårets møder
Fremlægges af	Esben og Lisette Esben fremlægger forslag til deadline for dagsordner og referater mm. Lisette foreslår rækkefølge af mødested til: Lisette, Jesper, Eva, Lone og Anne
Referat	Der var enighed om at benytte følgende formalia i forbindelse med VEST-møderne: <ul style="list-style-type: none">• Dagsordner og referater udarbejdes fremover af koordinator (Esben) i tæt samarbejde med ordføreren (Lisette).• Dagsordner udsendes torsdag, hvorfor punkter skal meddeles Esben senest onsdag eftermiddag.• ”Værten” meddeler lokale til Esben forud for mødeafholdelsen.• Referater sendes fortsat til godkendelse onsdag med endelig offentliggørelse fredag. Esben lægger godkendte referater op på medarbejderportalen. <p>Hver fredag holder Esben orienteringsmøde med de to øvrige drifts koordinatører, Tina Andreasen Bjerrum (SNUK) og Helle Stolzenbach Steffensen (UVA-EKA). Esben følger desuden med i mødereferater fra de to bånd og i nyoprettede emnemanchetter i driften. Herudfra meddeles relevante emner på VEST-båndmøder via et fast orienteringspunkt.</p> <p>Lisette og Esben har haft møde med Birgit Andersen, som har introduceret en række planlægningsværktøjer, der benyttes i SNUK og UVA-EKA, bl.a. Sharepoint og emnemanchetter. En række af disse værktøjer/arbejdsgange vurderes også til at have potentiale</p>

Dato: 20. januar 2014
Ref: LP

Side 1/6

	<p>i forhold til VEST-båndet, særligt for at undgå at emner og beslutninger ikke kun deponeres i gamle referater, hvor de har en tendens til at blive glemt. Båndet giver Esben grønt lys for at undersøge de videre muligheder i forhold til styringsredskaber.</p> <p>Jesper bliver ordfører i efteråret i stedet for Lone, som drager til Kina. Ændringen skal indstilles til chefgruppen via Gitte Viftrup.</p>
--	---

Punkt 2	Til beslutning: Kommissorium for arbejdsgrupper mm
Fremlægges af	<p>Lisette</p> <p>Eva har sendt seneste udgave af kommissorium. Er der endelige rettelser hertil? Se bilag</p> <p>De sidste personer skal på grupperne:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Forsinkelsesgruppe <p>Dorte (HE), Mette (BSS), Chalotte (Arts), Jeppe (ST) Jesper er kontaktperson.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Kvalitet <p>Damian (HE), Michael (BSS), Morten (Arts), Rasmus (ST), Mona (FS) Michael er kontaktperson.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Videndeling (portalarbejde) <p>Damian (HE), Ane (ST), Lena (Arts), Majbritt (BSS), Catalina (FS) Lisette er kontaktperson</p> <ul style="list-style-type: none"> • Studiestart <p>Dorte LP (HE), Marie Louise (BSS), Dorte PK (Arts), Ane og Katrine (ST), Charlotte (FS) Eva er Kontaktperson</p> <ul style="list-style-type: none"> • Studiecentre/skranker <p>Lisette/Gitte (HE), Lone/Mariann (BSS), Morten/Hanna (Arts), Eva/Lena (ST), Hanne (FS) Ingen kontaktperson – BSS har teten</p>

	<ul style="list-style-type: none"> • Fyraftensmøder, 4 pr. år <p>VEST båndet (Eva har teten) – Rækkefølge i 2014: Forår: ST, HE Efterår: BSS, FS</p> <ul style="list-style-type: none"> • Grunduddannelse for studenterstudievejledere <p>Jannie (AR), Mette (BSS), Damian (HE), Sanne (ST), Catalina (FS)</p>
Referat	<p>Den endelige liste fremgår herover.</p> <p>Gruppe vedr. grunduddannelse for studentervejledere er tilføjet den endelige liste.</p>

Punkt 3	Drøftelse/beslutning: Juni arrangement/rekruttering
Fremlægges af	<p>Lisette</p> <p>Inden jul var der mailkorrespondance om dette rekrutteringsarrangement.</p> <p>Det var uklart hvor stort arrangementet oplevedes rundt omkring, uklart hvor arrangementet skal holdes (sammen eller hver for sig), og uklart hvorledes det anslåede besøgstal er udregnet. Kan vi få klarhed over ovenstående, så en beslutning fra os kan træffes, og arbejdsgruppen komme videre?</p>
Referat	<p>Uniled har afsat midler til et rekrutteringsarrangement i juni. Der bliver tale om en fælles vejledningscafé i vandrehallen ved aulaen, onsdag 11. juni fra. Estimeret antal besøgende er 400-500.</p> <p>Arrangementet skal koordineres med ST + ASE's vejledningscaféer, som finder sted i samme periode. Båndet finder det vigtigt, at cafeerne ikke "skygger" for hinanden men bevarer selvstændige profiler.</p>

	<p>I forbindelse med evalueringen af arrangementet skal der måles på andet og mere end besøgstal for at klargøre arrangementets berettigelse og betydning for ansøgerne.</p> <p>Der udarbejdes en arrangementsskitse som evalueres. Lykke Andersen (AU KOM) forestår markedsføringen.</p>
--	---

Punkt 4	Beslutning: Forslag til Vejledersiden på medarbejderportalen
Fremlægges af	<p>Lisette</p> <p>Der er afholdt det første møde vedrørende vejledersiden, som fremadrettet skal fungere som en fælles platform, hvor dokumenter, informationer, kursusmaterialer, erfaringer, gode tiltag osv., der er relevante at dele på tværs af vejledningsenhederne, løbende vil blive opdateret.</p> <p>I bilaget kan I se arbejdsgruppens forslag.</p> <p>Derudover skal det besluttes hvordan siden holdes opdateret.</p>
Referat	<p>Det fremsendte udkastet godkendes, dog med den tilføjelse, at punktet ”VEST- arrangementer” også gerne må nævne andre, relevante begivenheder end de rent VEST-interne.</p> <p>Båndet opfordrer til at være yderst påpasselig med billed- og grafikbrug. Det er meget nemt at få en copyright-sag på halsen i fald man benytter andres materialer. Det indskræpes derfor, at alt materiale screenes igennem før upload.</p>

Punkt 5	Evt: Drøftelse Studieguide/responsive design pilotprojektet
----------------	---

Fremlægges af	Lisette Høre lidt mere om projektet – fx beslutning ang. Pilotprojektets størrelse, Evt. møde Søren Winther
Referat	Punktet udsættes til næste båndmøde. T.o. er pilotprojektet så småt ved at starte op. Båndet er orienteret om den øjeblikkelige status via mail fra Charlotte Kaas Hansen (projektleder).

Punkt 6	Information/beslutning: Internt kursuskatalog for vejledere
Fremlægges af	Lisette (Eva) Datoer og praktikaliteter – udarbejdelse af kursuskatalog for studenterstudievejlederkurserne i 2014. Udpegning af ansvarlig.
Referat	Eva har lavet udkast til katalog, som båndet har nikket til. Der er derfor enighed om at idriftsætte det.

Punkt 7	Strategi
Fremlægges af	Alle Mandagens møde med Marianne Ping Huang – hvor langt er vi? Esbens rolle?
Referat	Punktet udgik, da båndet har fået svar på disse spørgsmål via det igangværende arbejde i forretningsudvalget for ny studie- og karrierevejledningsstrategi.

Punkt 8	Bordet rundt/lukket punkt
----------------	---------------------------

Fremlægges af	Alle
Referat	

Evt.

- Arbejdsgruppe for rekruttering

Jesper er blevet foreslået som repræsentant for vejledningen i arbejdsgruppe for den nye rekrutteringsstrategi. Båndet støtter op herom.

- Studiestart-gruppe

Den nationale rekrutteringsgruppe barslede på et tidspunkt med en spin-off gruppe med fokus på studiestart. Der er dog ikke sket mere på den front. Eva følger op på sagen – snakker med Anders Frølund og indskærper behovet.

Der efterlyses desuden en højere grad af koordinering med AU KOM, da det ikke er hensigtsmæssigt med to separate spor i forhold til studiestart.

Foreløbige dagsordenspunkter til næste møde (11.02.2014):

- Nyt fra båndene (nyt fast punkt)
- Mobilkompatibel studieguide – status på pilotprojektet
- Best practice på vejledningsfeltet i.f.t. institutionsakkreditering (jf. mail fra Ulrik Vosgerau)

Kommende dagsordenspunkter:

- Studenterstudievejledere i forhold til fremdriftsreformen
- Udbredelse af studiestarts web? Og evt. allokering af ressourcer til opgaven
- Møde planlægning for foråret 2014
- Studiestart
- Gecko

Kommende temaer:

Studieportalerne – efter evalueringen
Institutionsakkreditering